
 
Skolebestyrelsen ved Skolerne i Elev og Hårup 

 

   
 

 

Referat af møde i Skolebestyrelsen torsdag den 6. marts kl. 17 til 19.30 på Elev Skole 
 

Mødeleder: Jens 

Referent: Peter  

Deltagere: 

Formand: Mette A 

Næstformand: Rikke 

Medlemmer: Mette B, Jane, Bjarke, Louise, Palle, Lise og Tina 

Suppleanter Elev Skole: Morten, Jonas 

Suppleanter Hårup Skole: Louise F, 

Afbud: Palle 

 Emne Ca. tid Mål med punktet Ansvarlig Referat 

1 Rammesætning af mødet 5 min Velkomst  
 

Jens Skoleleder rammesatte mødet 

 

2      

 

3 Regnskab for 2024 15 min Skolebestyrelsen orienteres om 
regnskabet for 2024 vedr undervisningen 
på de to skoler samt den fælles SFO 

Jens De forlagte regnskaber for de tre afdelinger blev gennemgået på et 
overordnet niveau. Skolebestyrelsen fandt ikke anledning til 
kommentarer. 

Overordnet set er resultatet for 2024 i de tre afdelinger således: 

Hårup Skole: 112.197 - akkumuleret: 1.018.406 kr 

Elev Skole: -250.708 – akkumuleret: 187.932 kr 
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SFO Hårup-Elev: -469.642 – akkumuleret: 0 kr 

 

4 Budget for 2025 25 min Skolebestyrelsen orienteres om de 
overordnede linjer i budgettet for 2025. 

Byrådet har bevilliget flere penge til 
skolerne. Hvordan skal de prioriteres og 
hvordan er prioriteringsrummet for de 
øvrige budgetposter? 

Jens De forelagte budgetter blev godkendt. 

På begge skoler er de forventede udgifter til elever der går i 
specialklasse på andre skoler på mindst 700.000 kr mere end 
budgettildelingen. Disse ekstraudgifter er indregnet i budgetterne. 
På begge skoler er der lavet budgetter i balance  

Der skal ansættes personale på begge skoler. 

Der er efter mødets afholdelse kommet ændringer til budgettet pga 
omlægning af timer som følge af lovændring. Disse forlægges 
skolebestyrelsen på næste møde. 

Investeringsforslag som følge at de seneste ekstrabevillinger til 
skolerne blev ikke drøftet, men tages op på de følgende møder. 

 

5 Den nye lov for 
folkeskolen 

30 min Ved starten af det nye skoleår træder der 
endnu flere dele af den nye folkeskolelov 
i kraft. Skolens ledelse vil udbrede det 
nye for skolebestyrelsen, så 
skolebestyrelsen efterfølgende kan drøfte 
hvordan de nye tiltag implementeres  

Jens 

Peter 

Charlotte 

Skoleledelsen arbejder aktuelt med de nyeste tiltag i 
folkeskoleloven. 

Helt konkret drejer det sig om: 

• Timefordelingsplanen der viser i hvilke fag eleverne skal 
modtage undervisning. 

• Et nyt valgfag på 7. og 8. årgang 
• En timebank, hvor skolerne får mulighed for at målrette 

ressourcer og indsatser på særligt udvalgte årgange eller 
klasser. 

• Juniormesterlære, hvor elever i 7. – 9. årgang får mulighed 
for at kombinere praktikforløb og undervisning i dansk og 
matematik. 
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Skoleledelsen udarbejder forslag til prioriteringer, som behandles på 
næste møde. 

      

6 Kommunikation  25 min Skolernes princip for kommunikation 
præsenteres og skolebestyrelsen drøfter 
hvordan det virker i praksis. 
 
Herefter: 
- hvad er formålet med vores 
kommunikation? 
- er det de rigtige metoder?  
Platforme?  
Grafiske identitet?  
Afsender? 
- hvad gør vi godt/hvad kan vi forbedre? 
- skal princippet opdateres? 
 
 
 

Jens 

Louise F 

Punktet blev rammesat af et medlem af bestyrelsen.  
 
Der blev efterfølgende drøftet forskellige muligheder for tilpasning 
af den nuværende praksis så kommunikationen fra Skolebestyrelsen, 
kan fremstå mere tydelig og målrettet. Kan man skrive en særskilt 
tekst fra Skolebestyrelsen i nyhedsbrevene fra Skole? Kan der 
vedhæftes billede af skolebestyrelsen i nyhedsbrevene, så 
forældrene kender ansigterne på medlemmerne? Kan 
Skolebestyrelsen deltage på forældremøder? 
 
Herefter blev det drøftet, om der overhovedet er et behov for at 
styrke kommunikationen, hvilket der ikke var enighed om. Man 
kunne derfor overveje en undersøgelse hos skolens forældre om 
dette. 
 
Det blev besluttet, at et medlem udarbejder et forbedringsforslag til 
referater fra møder i skolebestyrelse. Og at samme medlem og pæd. 
leder på Elev Skole tilpasser det eksisterende princip for 
kommunikation, der behandles på næste møde. 
 

 

7 Skolernes principper for: 
1.ansættelse af ledere   
2. lærere og pædagoger 

 

20 min Skolebestyrelsen gennemgår og drøfter 

de omtalte principper 

Jens Udsat til næste møde 
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8 Orientering fra 

dagligdagen på skolerne 

 

15 min a) Ledelsen 

Mandag den 22. december 

Dialogmøde 3. april 

Opfølgning på APV på skolerne 

Elevtrivselsundersøgelsen 

b) Personalet 

c) Forældrene 

 Pæd. leder på Elev skole fra 0. – 3. årgang er stoppet. Der ansættes ny 
leder med opstart pr. 1. august 2025 

D. 22. december 2025 er en almindelig skoledag. Hvis man giver 
eleverne fri denne dag, og afholder en skoledag på en lørdag, vil man 
kunne sikre familierne 14 dages sammenhængende ferie. Hvad 
tænker Skolebestyrelsen om den idé? Punktet blev drøftet, og det 
blev besluttet at fastholde dagen som en almindelig skoledag. 

Hårup Skole har fået et tilbud om at få leveret skolemad fra et privat 
firma. Det er blevet drøftet med elevrådet, og udvalgte forældre, og 
forsøget sættes i gang. Nogle af vores naboskoler, benytter sig af 
tilbuddet med god tilfredshed.  

Det blev drøftet, om dialogmødet med klasseforældrerådene d. 3. 
april 2025 skal afholdes skolevis eller fælles? Det blev besluttet at 
afholde det skolevis. To medlemmer af Skolebestyrelsen og 
skolelederen laver dagsorden.  

Personalet har lavet en APV, der overordnet viser et godt arbejdsmiljø 
på skolerne. Der laves opfølgning på skolernes APV i de enkelte 
afdelinger, så der kan blive fulgt op på de områder, der kræver 
handling. Det kunne f.eks. være indsats mod grænseoverskridende 
adfærd fra elever rettet mod personalet. 

 

9 Punkter til de næste 
møder 

   Ændringer til budgettet for 2025 

Principper  

Lektionsfordeling – hvad skal der undervises i i 2026. 

Hovedtræk fra skolernes APV 

Den nye folkeskolelov   
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10 Eventuelt   

 

 Ingen punkter drøftet 

 

 

 


